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Akademika Heyrovského 1203/8, 500 05 Hradec Králové 
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Zápis z 20. zasedání Akademického senátu 
č. j. UKFaF/536494/2022 

konaného dne 23. listopadu 2022 od 14:00 hodin v zasedací místnosti děkanátu 

Přítomni: dr. Bárta Pavel, Čech Petr, doc. Červený Lukáš (do 16:07), Fecske Peter, Hanusová 
Anna, Horny Matyáš, dr. Hošťálková Anna (do 16:55), dr. Jančálková Pavla, Janovcová Hana, 
dr. Kastner Petr, Mgr. Kerda Marek, Khatibi Seyedmohammad, doc. Krátký Martin, 
dr. Macháček Miloslav, doc. Siatka Tomáš, Bc. Straková Jana (od 14:06), dr. Vokřál Ivan, doc. 
Vraníková Barbora (do 17:00) 
 
Vedení fakulty: Kučera Radim (do 16:36), prof. Nachtigal Petr, doc. Roh Jaroslav, Ing. Vlčková 
Lenka (do 16:40), prof. Zimčík Petr 
 
Hosté: dr. Jirkovský Eduard, Mgr. Matějka Lukáš, Mgr. Voříšková Eliška (od 14:20) 
 
Sekretářka Akademického senátu: Pavlína Hynková  
 
Omluveni: dr. Babica Jan, doc. Boušová Iva, Mgr. Horáček Ondřej, dr. Kudláčková Zděnka, 
prof. Nováková Lucie, doc. Malý Josef, prof. Šatínský Dalibor, prof. Šimůnek Tomáš, 
prof. Štaud František 
 
 
Navržený program: 

1. Zahájení 
2. Schválení programu 
3. Vystoupení vedení FaF UK 
4. Informace z AS UK a komisí AS UK 
5. Kariérní řád (Strategie personální politiky) Farmaceutické fakulty UK v Hradci Králové 

pro zaměstnávání akademických pracovníků, lektorů a vědeckých pracovníků – 
aktualizace 

6. Výpůjčka prostor v budově Farmaceutické fakulty UK v Hradci Králové za účelem 
provozování kantýny 

7. Rozdělení výsledku hospodaření fakulty za rok 2021 ve výši 520 120,95 Kč 
8. Podmínky pro přijímací řízení pro studium v doktorských studijních programech 

na FaF UK pro akademický rok 2023/2024 
9. Návrh na schválení jmenování nového člena Vědecké rady FaF UK 



10. Různé 
 
1. Zahájení 

Předseda Akademického senátu FaF UK doc. Krátký přivítal přítomné senátory a senátorky, 
vedení fakulty a hosty zasedání a ve 14:00 h zahájil 20. zasedání senátu. 
 
V úvodu předal doc. Krátký dvě osvědčení a přivítal tímto nového senátora z řad studentů 
pana Petra Čecha a posléze i novou senátorku Bc. Janu Strakovou. Oběma zvoleným popřál 
hodně sil a energie při práci. 
 
Doc. Krátký konstatoval, že senát se sešel v usnášeníschopném počtu. Skrutátory pro zasedání 
byli určeni a tichým souhlasem AS FaF UK schváleni Mgr. Marek Kerda a Hana Janovcová, zápis 
provedla Pavlína Hynková. 
 
 
2. Schválení programu 

S navrženým programem 20. zasedání AS byli senátoři seznámeni dopředu, doc. Krátký vyzval 
senátory ke vznesení připomínek či návrhů na jeho případnou změnu. 
 
Ze strany senátorů nebyly k programu vzneseny žádné připomínky ani navržena změna pořadí 
bodů, a proto předseda AS FaF UK vyzval senátory k hlasování o jeho schválení. 
 
Hlasování: 18-0-0 (pro-proti-zdržel se) 
Závěr: AS FaF UK schválil program 20. zasedání AS FaF UK 
 
 
3. Vystoupení vedení FaF UK 

Doc. Roh /děkan fakulty/ přivítal všechny přítomné a pogratuloval a popřál hodně zdaru nové 

senátorce a senátorovi při práci pro fakultu. 

Pan děkan dále informoval o úspěchu doc. Malého, který převzal od rektorky UK cenu Arnošta 

z Pardubic pro vynikajícího pedagoga, a to zejména jako ocenění zásluhy za vybudování 

lékárenského trenažéru jako důležité součásti výuky. Dále poznamenal, že je to za krátkou 

historii této ceny již druhé ocenění pro FaF UK, kdy v jednom z minulých ročníků získal ocenění 

také prof. Mladěnka se svým týmem. 

 

Doc. Roh sdělil informace k Mephared 2: 

• Probíhá veřejná zakázka na zhotovitele stavby. 

• Obdrželi jsme mnoho doplňujících dotazů od potenciálních uchazečů o zakázku. 

 

Doc. Roh sdělil informace za prof. Šimůnka /Vnitřní záležitosti, projektová činnost a strategický 

rozvoj fakulty/: 

• Kariérní řád FaF UK – je jedním z bodů programu jednání AS FaF UK. 

• Přípravy výzkumného projektu do výzvy Špičkový výzkum v OP JAK. 

o Znovu se do projektu připojila Masarykova univerzita, která původně z politických 

důvodů odstoupila (skupina doc. Plevky z CEITECu, která je také zahrnuta 

do Národního institutu virologie a bakteriologie). 



• Zároveň probíhá v OP JAK projekt Ph.D. Infra, tzv. “doktorandský nábyteček”. 

o Společně s LF HK byl domluven a podán návrh na podporu nově vznikajících 

plánovaných doktorských studijních programů, které spojí obory obou fakult 

(farmakologie, biochemie, morfologie...), zapojit by se měli kolegové z Katedry 

biologických a lékařských věd. 

o Projekt byl vrácen s tím, že výzva není směrována na nově vznikající programy.  

▪ Návrh byl proto upraven na stávající programy s uvedením, že bude 

použito také na nově vznikající programy a na projekt Mephared 2. 

 

Doc. Roh dále podal informace za prof. Novákovou /Vnější a mezinárodní vztahy fakulty/: 

• Dne 16. 11. proběhl prezenční Den otevřených dveří trochu inovativní formou. 

o Celkem se účastnilo 210 studentů z ČR i SR. 

o Proběhla schůzka s kolegy zapojenými do organizace; obdrželi jsme zpětnou 

vazbu s mnoha náměty k zamyšlení, jak dále vylepšit. 

• Rozšíření propagace Zahrady léčivých rostlin. 

o Založení samostatné facebookové stránky ZLR. 

o Vytvoření nového samostatného loga ZLR, které bude doplněno na reklamní 

bannery, které budou umístěny na plot ZLR. 

• Zhruba od roku 2012 je snaha s menšími či většími prodlevami realizovat záměr 

zrekonstruovat Pajkrovu flošnu vedle Zahrady léčivých rostlin. 21. 11. proběhla schůzka 

se zainteresovanými stranami. 

o Královéhradecký kraj poskytl městu dotaci na projektovou dokumentaci. 

o Proběhlo setkání s novou primátorkou, náměstkem hejtmana, zástupci UHK, FVZ 

UO a děkanem LF HK ohledně využití prostor po rekonstrukci. 

▪ Záměrem je vybudovat studentský klub pro kulturní vyžití (přednášky, 

koncerty, výstavy, konference…). 

▪ Zatím není ochota partnerů podílet se na provozu. 

▪ Očekáváme odhady nákladů na rok; poté proběhne vyjednávání s partnery. 

▪ Návrh modelu Kampus Hybernská – hlavní město se podílí z poloviny 

na nákladech a univerzita zajišťuje hlavně personální a programový provoz; 

tady město Hradec Králové zatím zvažuje financovat pouze rekonstrukci. 

 

Doc. Krátký otevřel diskuzi. 

 

Dr. Kastner se zeptal na řešení špatné dostupnosti na Zahradu léčivých rostlin, kdy se nelze 

z kolejí dopravit na kole nebo pro příchozí s kočárkem. 

Doc. Roh odpověděl, že bohužel není oficiální přístupová cesta a pověřil prof. Zimčíka, 

aby podal dotaz na město. Minimálně z Brněnské ulice by mohl vést chodník, chybí též 

přechod. 

Ing. Vlčková doplnila, že se v minulosti přístupy řešily. Kdysi se dalo projet autem 

kvůli zásobování (poté instalovány zátarasy). Cesta je posypána štěrkem, aby vsakovala vodu 

a netvořily se kaluže. Oficiální cesta tam nevede, ale dříve byla snaha města vyjít vstříc. Jedná 

se však o problém s pozemky. 

 



Doc. Vraníková se zeptala, v čem byl inovován Den otevřených dveří. 

Doc. Roh odpověděl, že byl snížen počet zapojených kateder, aby se nepřebíhalo z místa 

na místo, ale byl větší klid se zaměřit na jednotlivá pracoviště. V dalším kole se bude myslet 

na registraci omezeného počtu návštěvníků, aby se zamezilo příchodu většího počtu 

návštěvníků najednou (omezená kapacita představovaných laboratoří). Použijí se také návrhy 

ze zpětné vazby. Ohlas na program všech pracovišť zapojených v posledním DOD byl velmi 

pozitivní. 

 

Dr. Vokřál se zeptal k Mephared 2, zda je nějaký posun v informaci z minulého zasedání, 

kde zaznělo, že je v rukou ministra možné rozvázání projektů.  

Doc. Roh odpověděl, že je to ve fázi příslibu. Postupujeme tedy tak, jako bychom mohli stavět 

ve chvíli, kdy vysoutěžíme. 

 

Dr. Vokřál ještě zmínil, že ani na Kampus se nelze dostat oficiální cestou a chybí chodníky. 

Doc. Roh spolu s prof. Zimčíkem k tomu sdělil, že je na to myšleno a je to zahrnuto 

do plánování. Roli zde hraje i plánovaná přestavba křižovatky Mileta, která řeší dopravní 

obslužnost v celé oblasti. 

 

Dr. Jirkovský přidal navazující informaci ze Dne otevřených dveří, kdy se hlásí další studenti 

na SOČ a požádal, zda by měl někdo návrh na nějaké zajímavé téma, s čím by se mohli zapojit 

a uspět. Obrátí se e-mailem na všechny akademické pracovníky.  

 

Nebyly vzneseny žádné doplňující dotazy. 

 

 

Doc. Kučera: Studijní záležitosti /Farmacie/ 

• Bylo uloženo vedoucím kateder předat do 22. 12. požadavky na změny rozvrhu na letní 

semestr AR 2022/2023 oproti rozvrhu loňskému. 

• Krajské vojenské velitelství Zlín zaslalo informace o plánovaných vojenských cvičeních 

pro vojáky v aktivních zálohách. Cvičení se bude účastnit jeden student SP Farmacie. 

• Na KD byl projednán návrh na udělení stipendií za vynikající studijní výsledky 

za AR 2021/2022. 

o Bude připraveno k projednání na další zasedání AS FaF UK. 

o Informačně: 77 studentů Farmacie, 12 z bakalářských a navazujících 

magisterských programů Laboratorní diagnostika ve zdravotnictví, resp. 

Bioanalytická laboratorní diagnostika ve zdravotnictví. 

o 1,33 průměr, u (B)LDZ 1,40. 

• Byly schváleny podmínky pro udělení stipendií za vynikající sportovní výsledky 

a podmínky pro udělení mimořádných stipendií v případech zvláštního zřetele hodných. 

o Žádosti shromažďuje studijní, resp. vědecké oddělení do 27. 1. 2023. 

o Do 28. 11. probíhá anketa o spokojenosti se studiem.  

o Výsledky by měly být vyhodnoceny nejdéle během Vánoc. 

o AS FaF UK i vyučující budou o výsledcích informováni. 

o Dr. Koula zjišťuje technické nastavení kvůli odchylkám v minulých letech. 

 



Doc. Krátký otevřel diskuzi. 

 

Doc. Vraníková se zeptala, v jakém stadiu implementace je tzv. protipodváděcí vyhláška. 

Doc. Kučera odpověděl, že toto bylo v rámci KD probráno, a úkolem je nyní ve spolupráci 

s prof. Nachtigalem vyhlášku předat garantům předmětů, kteří jí budou moci implementovat 

do pokynů pro studenty.  

 

Nebyly vzneseny žádné doplňující dotazy. 

 

Doc. Roh požádal o zamyšlení zejména SK AS FaF UK, neboť je nyní nastaveno prospěchové 

stipendium dle prospěchu, a to pro studenty, kteří získali v daném AR alespoň 50 kreditů. 

Většina oceněných má přes 60 kreditů, ale někteří i pouze 51 byť s dobrým průměrem, 

což uvedl na konkrétním příkladu. Navrhl, zda tedy neotevřít diskuzi ohledně změny 

podmínky pro udělení stipendia na normální počet kreditů, tedy 60 a více. To by však 

na druhou stranu znamenalo přiznat stipendium i studentům s o něco horším prospěchem, 

ale plným počtem kreditů. Pan děkan nicméně poznamenal, že se současným nastavením 

nemá problém. 

 

Anna Hanusová se doptala, ze kterého ročníku byl student s limitním kreditem. 

Doc. Roh odpověděl, že se jednalo o studenta 6. ročníku, což je ale formálně v pořádku, 

protože i tak splňuje podmínky, a právě i díky tomu mohl získat limitní počet kreditů a dobrý 

průměr, byť jen z několika málo zkoušek. 

Mgr. Voříšková dala podnět, pokud by se vážně uvažovalo o navýšení na 60 kreditů, udělat 

předtím analýzu minimálně za poslední tři roky, kolik studentů mělo kolik kreditů a jakého 

průměru dosáhli, jestli to není spíše výjimečný případ. 

Doc. Roh doplnil, že v tomto roce bylo ze 77 studentů z Farmacie takových případů 5. 

Doc. Krátký pověřil místopředsedu studentské komory senátu, aby možné navýšení 

projednala do příštího zasedání a ohledně analýzy bude oslovena Ing.  Navrátilová, vedoucí 

Studijního oddělení. 

 

 

Prof. Nachtigal: Studijní záležitosti /Laboratorní diagnostika ve zdravotnictví, Bioanalytická 

laboratorní diagnostika ve zdravotnictví, Pharmacy, Pharmaceutical Sciences/ 

o 1. 11. se ustálil konečný počet studentů v 1. ročníku anglického studijního programu 

Pharmacy – celkem 57 studentů, převážně z Jižní Korey a Iránu. 

• Studenti dostali materiály ohledně organizace studia, byli jim představeni 

ambasadoři a budou mít prezentaci ohledně kreditového systémů. Prezentace 

bude sloužit i jako zpětná vazba, zda je brožura pro studenty dostatečná 

a získají z ní všechny potřebné informace. 

o Pro studenty 3. a 4. ročníku bude připravena prezentace ohledně průběžných státnic. 

V loňském akademické roce nikdo z anglických studentů průběžnou SZZK 

neabsolvoval. Ve 3. ročníku je nyní 20 studentů. 

o Na podnět senátora Kathibiho se řeší kontaktní osoba pro anglicky mluvící studenty se 

speciálními potřebami. 



 

Nebyly vzneseny žádné doplňující dotazy. 

 

 

Prof. Zimčík /Investiční a technický rozvoj fakulty/: 

Mephared 2 

• V rámci veřejné zakázky na generálního dodavatele stavby bylo vzneseno přes třicet sad 

doplňujících dotazů k dokumentaci (celkově více než 300 konkrétních dotazů). V rámci 

řešení je nutné posouvat lhůtu pro ukončení VZ, aktuálně se předpokládá ukončení 

k 2. 2. 2023. 

• Projektová dokumentace na interiéry byla rozeslána katedrám k připomínkování. 

o Doplnění s termínem vrácení do konce listopadu. 

• Nabízejí se možnosti financování úvěrem u neziskových bank – bylo by řešeno na úrovni 

RUK. 

 

IPTO 

• Pracovníci IPTO provedli prohlídky pracovišť, které byly zaměřeny na hledání úspor 

energií. 

o Kontrola teploty v místnostech; doporučená teplota 18–20 °C 

o Kontrola nastavení termostatických hlavic na otopných tělesech a nastavení 

číselné stupnice v rozmezí I až II  

o Snížení teploty ve sklenících na ZLR o 5 °C na 18 °C 

o Problémy s nastavením nižší teploty v místnosti budou řešeny individuálně. 

• Byla zpracována energetická koncepce budov ZLR a Zámostí. Projektantem celkové 

shrnutí energetické koncepce týkající se změny zdroje tepla: 

o Plnohodnotné ekonomické zhodnocení změny zdroje tepla z dlouhodobého 

hlediska je prakticky nemožné, protože nelze predikovat vývoj ceny jednotlivých 

energetických komodit a stabilitu ceny jednotlivých nákladů. 

o Instalaci tepelného čerpadla nelze s ohledem na vysokou energetickou 

náročnost doporučit jako vhodnou. 

o V úvahu připadá připojení na teplovod z Opatovic nebo zachovat stávající zdroj 

vytápění zemním plynem. 

o Za současných cen alternativa vychází cenově podobně, nelze ale předpovídat 

vývoj cen v příštím roce. 

o Dle doporučení bylo domluveno, že vyčkáme alespoň do doby ukončení platné 

smlouvy o dodávce plynu (31. 12. 2023) a budeme sledovat vývoj jeho ceny 

na trhu. Až se ceny stabilizují, budeme moci znovu zhodnotit, zda by bylo lepší 

variantou přejít na připojení k teplovodu, nebo zůstat u zemního plynu, v jehož 

prospěch prozatím hovoří i to, že stávající plynové kotle jsou v dobrém stavu 

(stáří 4–5 let) s předpokládanou životností dalších zhruba 15 let. Jednalo by se 

tedy o zmařenou investici. 

o Ušetřit by se dalo i přepláštěním, resp. výměna skel u skleníků, vyžaduje však 

velkou počáteční investici.  

 

• Proběhl sběr podkladů pro DNS k soutěžení rutinně objednávaných položek. 



o Vedoucím kateder a výzkumných skupin Cooperatio byla zaslána žádost 

o vyjádření k seznamu chemikálií a laboratorního materiálu, které se často 

nakupují, aby došlo k sjednocení. 

o Termín pro zasílání připomínek je konec listopadu. 

 

Doc. Krátký otevřel diskuzi. 

 

Senátor Khatibi informoval ohledně teploty v místnostech na Kampusu, kde bylo v minulém 

týdnu velmi chladno. 

Prof. Zimčík odpověděl, že Kampus není v naší správě, ale spravuje ho LF HK. Pokud takový 

problém nastal, je potřeba se obrátit na ServiceDesk správce budovy, aby stav prověřil. Jelikož 

studenti na ServiceDesk nemají přístup, měl by to zajistit vyučující nebo je možné napsat 

přímo na IPTO. 

 

Anna Hanusová se zeptala, zda se v rámci šetření energetických úspor zaměřovalo 

i na posluchárny, konkrétně na klimatizace nebo vyhřívání. 

Prof. Zimčík odpověděl, že teplota by tam měla být nastavena podobně jako v celé budově. 

Ale řešila se posluchárna A, kde byl problém i v minulých letech. V dolní části není zateplená 

a je tam tedy u pultu chladno, a naopak v horní části teplo. Minulý týden tam byla navíc 

porucha vzduchotechniky. 

Senátorka Hanusová doplnila dotaz, zda je vůbec potřeba posluchárny klimatizovat. Někteří 

studenti se vyjádřili, že by bylo lepší, kdyby např. nebyla klimatizována posluchárna C a jedna 

seminární místnost byla zase vytápěna více. 

Prof. Zimčík odpověděl, že je snaha primárně snížit teplotu v místnostech na 18–20 °C. Pokud 

je chladněji, pak zaslat požadavek na IPTO. 

Peter Fecske sdělil zkušenost, že již řešil s IPTO a bylo mu vysvětleno, že pokud se vzduch 

v místnosti zahřeje více, fouká z klimatizace chladnější vzduch k dosažení nastavené teploty a 

k udržení normové výměny vzduchu v místnosti. 

 

Hana Janovcová se zeptala, zda je nějaký posun v anketě, kdy se zapisovali studenti 

na seznam, aby byli poté osloveni ke sdělení názoru na budoucí SIS. 

Prof. Zimčík odpověděl, že seznam byl odeslán na RUK a studenti by měli být kontaktováni, je 

to však zcela v režii RUK. 

 

Diskuse se vrátila k tepelnému komfortu a šetření s energiemi. Dr. Vokřál navrhl, zda by 

v rámci úspor nebylo vhodné zavírat dveře na katedry. Obzvláště od zadního schodiště táhne. 

Noční hlídač by mohl dveře zavírat alespoň na noc, aby nedocházelo k úniku tepla.  

Prof. Zimčík reagoval, že je logické dveře zavírat a že se na to zaměří.  

Dr. Jirkovský doplnil dr. Vokřála a také upozornil, že stále na některých topeních chybí 

termostatické hlavice. 

Dr. Vokřál se dále zeptal ohledně budovy fakultního skladu, zda je v majetku fakulty. 

Před nějakou dobou došlo k opadání kachliček z jeho venkovní stěny, které tam stále leží, 

což není pro fakultu dobrou vizitkou.  

Ing. Vlčková odpověděla, že sklad je v pronájmu. Pokud však někdo zaznamená obdobný 

problém, je potřeba to napsat na ServiceDesk.  



 

Doc. Krátký se zeptal, v jaké fázi je zavádění nového skladového systému pro evidenci 

chemikálií. 

Prof. Zimčík odpověděl, že pro to ještě chybí analýza. 

 

Nebyly vzneseny žádné další dotazy. 

 

Ing. Vlčková /tajemnice fakulty/: 

• Bylo vydáno Opatření děkana k inventarizaci majetku v roce 2022 s následnou schůzkou 

členů dílčích inventarizačních komisí. 

• Byl vydán nový organizační pokyn tajemnice – Informace k postupu při zahraniční 

pracovní cestě. 

o Aktualizace cestovního příkazu 

▪ Dodání CP na OVMV musí být v termínu nejméně 30 kalendářních dní 

před začátkem cesty. 

▪ Výjimky může schválit proděkanka pro VMV. 

o Aplikace Mobility 

▪ Evidence zahraničních cest 

▪ Online schvalování (nelze řešit zpětně) 

• Pro rok 2023 bude vyzkoušeno skupinové cestovní pojištění. 

o Každý zaměstnanec s řádně vyplněným CP bude mít automaticky pojištění 

na pracovní cestu do zahraničí. 

o Odpadne sjednávání jednotlivého cestovního pojištění pro každého 

zaměstnance před cestou. 

o V rámci provedeného průzkumu trhu vzešla jako nejvýhodnější nabídka 

pojišťovací společnost Colonnade Insurance S.A, organizační složka, která se 

specializuje na cestovní pojištění, při zachování stejných pojistných podmínek 

jako u dosavadní pojišťovny. 

• Na RKD proběhla diskuse nad návrhem znění opatření děkana k hodnocení 

neakademických pracovníků, připomínky budou zapracovány a následně proběhne další 

diskuze. 

 

Doc. Krátký otevřel diskuzi. 

 

Mgr. Voříšková požádala, aby v budoucnu při vydávání vnitřních předpisů bylo bráno 

na zřetel, od kdy budou účinná, protože se stalo, že nový organizační pokyn tajemnice byl 

vydán s platností i účinností v den podpisu, a pokyn v tu chvíli stanovoval lhůtu dodání CP 

nejméně 30 kalendářních dní před cestou, což bylo v tu chvíli zatěžující jak pro žadatele, tak 

paní proděkanku. 

 

Hana Janovcová se zeptala, proč je na Kampusu automat na vodu s QR kódem a je potřeba si 

stáhnout aplikaci. 

Mgr. Voříšková vysvětlila, že se jedná o placenou službu sponzorovanou LF HK UK, kdy si 

studenti po stažení aplikace vytvoří účet a mohou si za den odčerpat maximálně 3 litry vody. 



 

Dr. Vokřál se zeptal, od kdy je plánováno hodnocení neakademických pracovníků. 

Ing. Vlčková odpověděla, že pro příští rok ještě nebude. Univerzita nabízí on-line školení 

(přípravy trvaly dva roky před spuštěním), nejdříve se začne s hodnocením v roce 2024. 

 

Doc. Krátký se zeptal k nově vydanému OD o poplatcích, jaké jsou v něm změny 

oproti předchozí právní úpravě. 

Doc. Roh odpověděl, že předchozí OD zahrnovalo poplatky, které už se léta nevybírají, 

a chyběly reálně vybírané poplatky, těch bylo ale minimum. Nebylo např. stanoveno, 

že zahraniční studenti platí poplatek 200 EUR při platbě za studium rozdělené na dvě splátky. 

Mgr. Matějka doplnil, že došlo např. také k navýšení platby za kurzy u programů celoživotního 

vzdělávání a přibyly nové programy CŽV. 

 

Anna Hanusová se zeptala, jestli je nějakým způsobem ošetřena práce se studenty 

se speciálními potřebami a práce psychologa, protože dr. Kudláčková je dlouhodobě 

v pracovní neschopnosti a je pro studenty kontaktní osobou. 

Doc. Roh odpověděl, že už se v tomto řeší zastupitelnost, ale také rozdělení kompetencí. Jsou 

vytipované osoby, nyní konkrétně na kontaktní osobu ombudsmana, což bude předneseno 

na dalším zasedání AS FaF UK. 

Ing. Vlčková poznamenala, že psycholožka by měla fungovat bez přímé návaznosti 

na přítomnost dr. Kudláčkové. 

Prof. Nachtigal ještě informoval, že dr. Kudláčková řeší dotazy a problémy studentů 

i při nemoci po telefonu nebo emailu a je možné se obrátit na něj, aby jí žádosti přeposlal. 

 

Senátor Khatibi se ještě chtěl ujistit, zda je opravdu poplatek 200 EUR navíc, pokud se platí 

poplatek za výuku v cizím jazyce ve dvou splátkách. 

Doc. Roh potvrdil, že máme už zaneseno v OD a je potvrzeno z RUK, že platba by měla být 

za celý AR. V případě rozdělení platby na dvě poloviny je to nestandardní postup a je tam 

proto zahrnut poplatek navíc. 

 

Nebyly vzneseny žádné další doplňující dotazy. 

 

Hlasování: Přijato tichým souhlasem. 

Závěr: AS FaF UK vzal na vědomí informace od vedení fakulty. 

 

 

4. Informace z AS UK a komisí AS UK 

Dr. Jirkovský informoval ohledně zasedání AS UK konaného 11. 11. 2022 a zasedání komisí. 

• Nová ředitelka KaM (Mgr. Hurdová). 

o Před prázdninami se řešily rekonstrukce – jsou dva projekty. 

o Vypsaná výzva, kde došlo k posunutí, stále platí. 

• Nový šéf ÚVT (Ing. Kalika). 

• Byla jmenována ombudsmanka UK (Dr. Šámolová z FF – působila již dříve v komisi 

pro studenty se speciálními potřebami). 



• Informace o rozpočtu z vlády a MŠMT a RVŠ: 

o Řeší se stanovení poplatků za cizojazyčné studium. 

• UK má „vějíř“ proti drahotě a strategii, jak šetřit. 

• Aliance 4EU+ - úspěšné studentské minigranty. 

o Aktuálně vypsány výzvy na studentské a rozvojové minigranty, u akademických 

musí být nejméně 3 univerzity. 

o Zprovozní se „virtual development office“ – kontaktní místo, kam podávat 

projekty, UK tam má alokované peníze. 

• Hledá se vhodný zástupce za UK do Academic Council Aliance 4EU+. 

• Podepsané memorandum s ČT o spolupráci na zviditelnění vědy. 

• Probíhá výzkum „značky UK“ – kolik stojí, jak nás lidé vnímají. 

• Proběhl Kulatý stůl k pedagogickým dovednostem. 

• Probíhá akce „snídaně s rektorkou“ – diskuzní dopoledne (na FTVS); do HK se zatím 

nechystá. 

• Ples UK bude 21. 4. 2023. 

• Seznámení s plánem/principy strategického rozvoje UK pro 2023. 

• Restaurace U Supa – nabídka od firmy – 10 let pronájem. 

o Rozšíření nabízené slevy pro zaměstnance UK i na absolventy po promoci. 

Informace z pracovních komisí: 

• Na KaM projednávali novou metodiku na tvorbu ceny obědů a ubytování. 

o Zazněl komentář, že ceny dotovaných obědů téměř kopírují komerční ceny 

restauračních menu, ztrácí se solidární aspekt. 

• Proběhl kulatý stůl k hodnocení vědy s prorektorem prof. Krištoufkem. 

o Hodnotící zpráva v r. 2025 – co vše bude do hodnocení zahrnuto, jakým 

způsobem bude řešena bibliometrie. 

• 28. 11. 2022 od 10 h bude Kulatý stůl s prorektorem prof. Kuklíkem ke kritériím 

habilitačních a jmenovacích řízení. 

 

Mgr. Voříšková doplnila informaci z KaM, že od 1. 1. 2023 dojde k navýšení ceny jídel  

na 110–120 Kč za porci a nabízí se otázka, zda budou studenti ochotni si připlatit v menze 

nebo začnou chodit jinam. 

 

Doc. Krátký otevřel diskuzi. 

 

Hana Janovcová se zeptala, zda je zdražení v menze jisté. 

Mgr. Voříšková odpověděla, že je již potvrzené, že ke zdražení dojde, ale je snaha, aby nebylo 

na tak dlouho a spíše se hledaly finance na zvýšení dotace obědů. 

Peter Fecske vyjádřil obavu, zda se může stát, že studenti do menzy přestanou chodit a bude 

se muset zavřít. 

Mgr. Voříšková odpověděla, že zavření se neplánuje, ale je možné, že návštěvnost bude nižší. 

Dr. Kastner se doptal, kolik je výše dotace na oběd. 

Mgr. Voříšková odpověděla, že si myslí okolo 15–30 Kč za porci. 

 

Hlasování: Přijato tichým souhlasem. 



Závěr: AS FaF UK vzal na vědomí informace o zasedání AS UK a komisí AS UK. 
 

 

5. Kariérní řád (Strategie personální politiky) Farmaceutické fakulty UK v Hradci Králové 
pro zaměstnávání akademických pracovníků, lektorů a vědeckých pracovníků – 
aktualizace 

Bod uvedl předkladatel doc. Roh. Popsal jeho genezi, základní teze a nutnost souladu 

s odpovídajícím univerzitním předpisem a představil jeho podstatná specifika. Předpis 

projednávala za přítomnosti pana děkana Legislativní komise AS FaF UK, na tomto zasedání 

byly přijaty dílčí změny, které následně přímo na zasedání představil předseda LK AS FaF UK 

doc. Krátký, doplňován doc. Rohem a Mgr. Matějkou. LK přijetí novely tichým souhlasem 

doporučila. 

Po představení změn se zeptala Anna Hanusová, zda musí AS FaF UK předpis schvalovat už 

dnes, když nebylo plénum AS seznámeno s finálním návrhem v předstihu. Doc. Krátký 

upřesnil, že jej obdržel teprve na začátku zasedání, a to na základě vlastní žádosti. Doc. Roh 

konstatoval, že je z jeho pohledu možné dnes nehlasovat. Mgr. Matějka situaci okomentoval 

z právního pohledu. Předkladatel následně souhlasil, že návrh z tohoto zasedání stáhne, 

nebude o něm hlasováno a předloží ho až na příští zasedání, aby byl čas ještě na diskusi a ev. 

připomínky.  

Panovala ale shoda, aby o návrhu bylo diskutováno již nyní, aby mohly být výstupy diskuse 

případně zakomponovány do čistopisu návrhu. 

Mgr. Voříšková přednesla připomínky zaměstnanců KSKF. V jejich rámci podotkla, zda neměl 

být svolán fakultní kulatý stůl k uvedeným změnám, navrhla více se v předpisu věnovat 

specifikům jejich katedry a komentovala náplň práce lektora. U vedoucích pracovníků by měla 

fakulta apelovat na rektorát, aby rozvolnil požadavky, zejména u délky a opakování funkčních 

období. 

Doc. Roh opět zopakoval, že musíme dodržovat univerzitní předpis. Náš kariérní řád je tam, 

kde je to možné, benevolentnější; nikde nejsme přísnější. Kulatý stůl k univerzitnímu 

kariérnímu řádu bude paradoxně až 28. 11. U počtu funkčních období se jedná o doporučení, 

ne striktní normu. Náplň práce lektora a její popis v kariérním řádu okomentoval doc. Krátký. 

Mgr. Voříšková se dále zeptala k veřejné prezentaci výsledků u AP2 směřujících k habilitaci 

a doporučila, aby byly přímo v opatření uvedeny i konferenční prezentace jako možnost 

splnění.  

Dr. Hošťálková uvedla, že studovala různé kariérní řády českých univerzit, zejména MUNI. 

Navrhla, zda se neinspirovat u horizontálních přechodů, zda neklasifikovat i podle formálního 

vzdělání, zejména u lektorů. Dále doporučila posílit roli vedoucího katedry, nyní je to jen jeden 

hlas z pěti. 

V diskusi vystoupili doc. Roh, doc. Krátký a opět dr. Hošťálková. Doc. Roh se vyslovil 

pro zachování současného stavu. 

Dr. Vokřál se zeptal, zda můžeme jako fakulta ovlivnit podobu univerzitního kariérního řádu. 

Doc. Roh uvedl, že lze připomínkovat a opět připomenul nadcházející univerzitní kulatý stůl.  

Doc. Vraníková se ještě vrátila k univerzitním kulatým stolům konaným dne 28. 11., zda budou 

dva – jeden k habilitačním a jmenovacím řízením, druhý ke kariérnímu řádu. Dr. Jirkovský slíbil, 

že zjistí.  



Po této živé diskusi nebyly vzneseny další připomínky a bez hlasování bylo přistoupeno 

k dalšímu bodu dle programu zasedání. 

 

6. Výpůjčka prostor v budově Farmaceutické fakulty UK v Hradci Králové za účelem 
provozování kantýny 

Doc. Roh uvedl bod jednání a v jeho rámci sdělil, že jsme rádi za to, že na fakultě občerstvení 

v kantýně máme, byť je to z pohledu provozovatele problematické kvůli pokrytí energií, tepla 

atd., a zároveň udržení přijatelných cen nabízeného sortimentu. Byl by tedy rád za souhlasné 

stanovisko senátu. 

Ing. Vlčková s řečeným souhlasila a doplnila, že pronájem prostor kantýny s paní Orlovskou 

funguje od roku 2018 a vybrat provozovatele pro tuto formu občerstvení je velice 

problematické. 

Doc. Krátký informoval, že pronájem byl probírán na Legislativní komisi AS FaF UK, bylo pouze 

poukázáno na chybu v uváděné výměře prostor, ale koncepčně připomínky nebyly a komise 

tichým souhlasem usnesení doporučuje přijmout. 

Mgr. Matějka doplnil, že nesoulad ve výměře prostor byl způsoben původní příčkou mezi 

prostorem před a za pultem, což ale nebylo zásadní, protože smlouva je koncipovaná jako 

výpůjčka, kdy se za m2 neplatí. V návrhu smlouvy bylo opraveno. 

 

Doc. Krátký otevřel diskuzi. 

 

Anna Hanusová se zeptala ke smlouvě, v níž je uvedeno, že kantýna má dle smlouvy nabízet 

objednávky teplých jídel – zda toto funguje. 

Ing. Vlčková odpověděla, že jednu dobu byla tato možnost omezena, ale zajištění teplých jídel 

bylo znovu obnoveno a na intranetu je vystaven jídelníček na celý týden. 

 

Doc. Vraníková uvedla, že je ve smlouvě uvedeno, že je nabídka v souladu s domácí stravou 

a zdravým stravováním, ale nemyslí si, že sortiment tomu úplně odpovídá. 

Ing. Vlčková odpověděla, že se má s paní Orlovskou v nejbližší době sejít a budou řešit i toto. 

 

Nebyly vzneseny žádné další doplňující dotazy. 

 

Hlasování: 17-0-0 (pro-proti-zdržel se) 
 
Závěr: AS FaF UK projednal záměr uzavřít smlouvu o výpůjčce prostor Farmaceutické fakulty 

UK v Hradci Králové, budova Jih, a vyjadřuje s ním souhlas. 

 

 

7. Rozdělení výsledku hospodaření fakulty za rok 2021 ve výši 520 120,95 Kč. 

Ing. Vlčková informovala, že fakulty obdržely podklady pro zúčtování dohadu daně z příjmu 

právnických osob (DPPO) za r. 2021. Dohadná a výsledná DPPO za r. 2021 pro FaF UK byla 

nulová (sleva na dani byla vyšší, než vypočtená daň před slevou). Fakulta má povolen příděl 



do fondů ve výši 520 120,95 Kč. Jedná se o fond provozních prostředků využívaný k šetření 

do budoucna – M2, zvyšování režií apod. 

 

Doc. Krátký dodal, že bylo tichým souhlasem Ekonomickou komisí AS FaF UK doporučeno 

schválení návrhu. 

 

Nebyly vzneseny žádné doplňující dotazy. 

 

Hlasování: 17-0-0 (pro-proti-zdržel se) 
Závěr: Akademický senát Farmaceutické fakulty UK v Hradci Králové schvaluje návrh děkana 

na rozdělení výsledku hospodaření fakulty za rok 2021. 

 

 

8. Podmínky pro přijímací řízení pro studium v doktorských studijních programech na FaF 
UK pro akademický rok 2023/2024 

Doc. Roh informoval o předložení standardních podmínek pro přijímací řízení, které byly 

konzultovány s předsedy oborových rad a požádal senát AS FaF UK o schválení návrhu. 

Doc. Krátký doplnil, že na zářijovém zasedání senátu FaF UK byly již schváleny předběžné 

podmínky přijímacího řízení, které byly následně zaslány ke kontrole na RUK, kde k nim nebyly 

žádné připomínky. 

 

Nebyly vzneseny žádné doplňující dotazy. 

 

Hlasování: 17-0-0 (ano-ne-zdržel se)  

Závěr: Akademický senát projednal podmínky pro přijímací řízení pro studium v doktorských 

studijních programech na FaF UK a s uvedeným návrhem podmínek přijímacího řízení 

pro akademický rok 2023/2024 souhlasí. 

 

 

9. Návrh na schválení jmenování nového člena Vědecké rady FaF UK 

Doc. Roh představil návrh na jmenování nového člena VR, MUDr. Aleše Hermana, Ph.D., 

ředitele FN HK, jakožto externího člena, který musí být mimo akademickou obec univerzity. 

Předchozí ředitel FN HK prof. Palička zůstává nadále členem VR. 

 

Nebyly vzneseny žádné doplňující dotazy. 

 

Doc. Krátký k nadcházejícímu hlasování vysvětlil, že protože bude hlasováno o člověku, nelze 

hlasovat aklamací a musí se řešit formou tajného hlasování. 

Dále informoval, že AS FaF UK nyní bude hlasovat o schválení komise pro zjištění výsledků 

tajného hlasování, do které navrhl dr. Bártu, Annu Hanusovou a dr. Macháčka. 

 

Doc. Krátký vyzval k hlasování o návrhu členů komise pro tajné hlasování. 

 

Hlasování: 13-0-3 (ano-ne-zdržel se)  



Závěr: AS FaF určil členy komise pro tajné hlasování – Mgr. Pavel Bárta, Ph.D., Anna Hanusová 

a RNDr. Miloslav Macháček, Ph.D. 

 

Jako předsedu si mezi sebou členové komise zvolili dr. Macháčka, který následně vysvětlil 

průběh hlasování. Po odhlasování všech přítomných senátorů byla vyhlášena krátká přestávka 

k sečtení hlasů a vyhodnocení výsledku. 

 

Doc. Krátký po ukončení přestávky vyzval dr. Macháčka, aby senát seznámil s výsledky 

hlasování. Dr. Macháček sdělil, že byly odevzdány hlasovací lístky od všech přítomných 

senátorů a všechny byly platné. 

 

Výsledek hlasování: 14-0-3 (ano-ne-zdržel se) 

Závěr: Akademický senát projednal návrh na schválení jmenování nového člena Vědecké rady 

fakulty MUDr. Aleše Hermana, Ph.D., a s uvedeným návrhem souhlasí. 

 

10. Různé 

 

Předseda senátu dále požádal o schválení zápisu z 19. zasedání AS konaného dne 21. 10. 2022. 

 

Hlasování: 13-0-2 (ano-ne-zdržel se)  

Závěr: AS FaF UK schválil zápis z 19. zasedání AS konaného dne 21. 10. 2022. 

 

Mgr. Kerda informoval o doplňovacích volbách do AS FaF UK. 

• Přihlásilo se 8 uchazečů. 

• 18,37 % byla volební účast. 

• Petr Čech obdržel nejvíce hlasů voličů. 

• Bc. Jana Straková zvolena jako povinný zástupce za bakalářské a navazující magisterské 

studium (dle čl. 4 volebního řádu – rozdělení mandátu; stačí jeden hlas), ze dvou 

takovýchto kandidátů získala 42 hlasů. 

• Byla snaha o zvýšení volební účasti a zviditelnění voleb. 

• Oproti volbám do AS UK bylo výrazně nižší zastoupení zahraničních uchazečů a poměrně 

vysoký počet studentů v českém jazyce. 

• Prosba o podněty a připomínky ke zlepšení předvolební kampaně. 

 

Doc. Krátký poděkoval volební komisi za její aktivity a otevřel diskuzi. 

 

Mgr. Voříšková k předchozím volbám do AS UK zdůraznila, že Akademický senát UK je vážená 

instituce a kandidatura by se neměla podávat z “nějakého rozmaru”. Nepřijde jí vhodné, aby 

kandidáti stahovali své nominace 9 hodin před zahájením hlasování, a vyjádřila zklamání, že 

se tak stalo u jednoho kandidáta. Dochází tak potom i k technickým potížím, kdy se nestihne 

aktualizovat seznam kandidátů ve volební aplikaci. Jako výzvu do budoucna sdělila, když se 

někdo rozhodne kandidovat, a už v průběhu ví, že odstoupí, aby tak nečinil na poslední chvíli. 

Mgr. Kerda se k názoru přidal z pohledu volební komise, která rezignaci obdržela, a také 

požádal, aby bylo k volbám přistupováno se slušností a vážností, která se k takové instituci 

sluší. 



 

Doc. Krátký znovu poděkoval volební komisi pro oboje proběhlé volby a zdůraznil, že se své 

úlohy zhostila se ctí. 

 

Dále doc. Krátký informoval, že bylo předsednictvo AS FaF UK osloveno s žádostí senátora 

Khatibiho o zařazení do všech komisí Akademického senátu. Předsednictvo senátu tomuto 

návrhu vyhovělo, jako by vyhovělo návrhu kteréhokoliv senátora. Od dnešního dne je tedy 

senátor Khatibi jmenován do všech komisí senátu.  

Doc. Krátký vybídnul k možnosti členství v komisích i ostatní senátory. 

 

Nebyly vzneseny žádné doplňující dotazy. 

 

Hlasování: Přijato tichým souhlasem 
Závěr: AS FaF UK vzal na vědomí informace z bodu Různé. 

 

 

Předseda AS FaF UK poděkoval všem přítomným za účast a ukončil zasedání senátu v 17:08. 

 

 

 

 

Zapsala: Pavlína Hynková  

Ověřili: doc. PharmDr. Mgr. Martin Krátký, Ph.D., doc. PharmDr. Barbora Vraníková, Ph.D. 

 

 

V Hradci Králové dne 1. 12. 2022. 

  



Příloha č. 1: Usnesení přijatá na 20. zasedání konaném dne 23. listopadu 2022 
 

Usnesení 20-1: AS FaF UK schválil program 20. zasedání AS FaF UK. 

Usnesení 20-2: AS FaF UK vzal na vědomí informace od vedení fakulty. 

Usnesení 20-3: AS FaF UK vzal na vědomí informace ze zasedání AS UK a komisí AS UK. 

Usnesení 20-4: AS FaF UK projednal záměr uzavřít smlouvu o výpůjčce prostor 

Farmaceutické fakulty UK v Hradci Králové, budova Jih, a vyjadřuje s ním 

souhlas. 

Usnesení 20-5: Akademický senát Farmaceutické fakulty UK v Hradci Králové schvaluje 

návrh děkana na rozdělení výsledku hospodaření fakulty za rok 2021. 

Usnesení 20-6: Akademický senát projednal podmínky pro přijímací řízení pro studium 

v doktorských studijních programech na FaF UK a s uvedeným návrhem 

podmínek přijímacího řízení pro akademický rok 2023/2024 souhlasí. 

Usnesení 20-7: AS FaF UK určil členy komise pro tajné hlasování – Mgr. Pavel Bárta, 

Ph.D., Anna Hanusová a RNDr. Miloslav Macháček, Ph.D. 

Usnesení 20-8: Akademický senát projednal návrh na schválení jmenování nového 

člena Vědecké rady fakulty MUDr. Aleše Hermana, Ph.D., a s uvedeným 

návrhem souhlasí. 

Usnesení 20-9: AS FaF UK schválil zápis z 19. zasedání AS konaného dne 19. 10. 2022. 

Usnesení 20-10: AS FaF UK vzal na vědomí informace z bodu Různé. 

 

Zapsal:  doc. PharmDr. Mgr. Martin Krátký, Ph.D. 

Ověřila:  doc. PharmDr. Barbora Vraníková, Ph.D. 

 


